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Narrative: b S N

On 2-18-12 at approximately 1945 hours Detective Dave Smith and I were followmg up on an’ off1cer involved
shooting. Sgt. Ronald Whitt was identified as being involved.in the shooting.. He was transported to the
Magnolia Police Station to be interviewed. Deputy District Attorney.. Samah: Shouka and her investigator Rick
Fuentes sat in on the interview, but did not ask any questions. Sgt: Whitt had his attorney, Russell Perry,
present with him during the interview. The interview took place at the Magnoha Station in the conference
room. Prior to the interview, Attorney Russell Perry advised that Sgt. Whitt would be giving a statement per
RPD Policy. The following is a summary of. the recorded 1nterv1ew with Sgt ‘Whitt.

I advised Sgt. Whitt that based on witness statements and ev1dence found at the scene he was considered a
victim in this investigation. Sgt. Whltt stated he is a sergeant with the Riverside Police Department and
currently assigned to supervise the- METRO unit/with Sgt. Billy, McCoy Sgt. Whitt described the METRO
team as a specialized unit that responds to tactical and high risk situations. Sgt. Whitt advised that when anyone
in the department is going to- conduct an operauon they fill-out an operation plan. If there are any situations that
~involve high risk in the plan a METRO superv1sor must be contacted to decide if the METRO team will be
volved. . , ;

Sgt. Whitt advised that Detective Mtke o Boyle had contacted the METRO team last week about arresting
S/Danny Bond for a domestic Vlolence warrant. Sgt. Whitt advised that Officers Dave Castaneda, Emilio
Angulo and. Dawson Smlth were ass1gned to put together on operation plan on how to proceed with arresting S/
Bond. Sgt. Whitt advised his team received a flier about S/ Bond on 1-10-12 from Detective O’Boyle that was
sent.out department’ wide. Sgt. Whitt said the flier included photographs of S/ Bond, specific information about
the domestic violence: 1nvest1gatlon ‘background information and comments that S/ Bond had made to others.
Sgt. Whitt said those commeits included that S/ Bond always carries a gun when he is out in public, he was a
meth user and paranoid, and that he wasn’t going back to prison if contacted by police. Sgt. Whitt said that
Detective O'Boyle recently contacted his unit with specific information about S/ Bond staying on Knoll Dr. in
San'Bernardino with his'mother.

Sgt. Whitt said-his team set up surveillance on Knoll Dr. Sgt. Whitt said the residence on Knoll had
surveillance cameras in front. They had a REACT team that could be deployed if S/ Bond was seen in the yard
or to the-front of the residence. Sgt. Whitt said the REACT team consists of several officers in a van that would
surprise'the suspect outside of a location. Sgt. Whitt said they had a search warrant for the residence on Knoll
Dr., but they wanted to confirm the suspect was there before serving it. Sgt. Whitt said they surveilled the
residence on 2-17-12 from about 1200 to 1800 hours, but never saw S/ Bond.

Sgt. Whitt said on 2-18-12 at 1000 hours the METRO team set up surveillance on the Knoll Dr. residence. The
_.team consisted of Officers Dawson Smith, Emilio Angulo and Brett Stennett in undercover units, Officers
eenry Park and Dave Castaneda in the REACT van, Officer Pete Elliot in a marked unit, and Sgt. McCoy and
himself in a marked unit. Sgt. Whitt said Officers Smith, Angulo and Stennett were in plain clothes. The
officers in the REACT van and marked units including himself and Sgt. McCoy were dressed in “raid gear”,
which included a raid vest, black pants and duty belt. The “Raid Vest” is a bullet proof vest with the word
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Police ™ across the front and back in bright yellow letters, it has the METRO patch and their names on the 1ront
along with pockets for equipment such as handcuffs, ear pieces, etc. Sgt. Whitt said his duty belt consisted of a
holster with his fully loaded .45 caliber, Springfield 1911, semi-automatic handgun and four spare magazines.
Sgt. Whitt said his magazines were fully loaded with (7) seven rounds each.".Sgt. Whitt sald they were planning
on trying to take him into custody away from his residence or verify he was in the remdence and use a surround
and call out method to arrest him. L\ . N

Sgt. Whitt said there was no activity at the residence other than a whlte van arriving with who he believed was
S/Bond’s mother. Sgt. Whitt said they planned to have half the team follow t an if it left'and see if they
could find another residence for S/ Bond. Sgt. Whitt said the -an left about.1330 hours.

Officers Smith and Stennett followed the van in their undercover units to a residence on the corner of Gramercy
and Montgomery in the City of Riverside. Sgt. Whitt sald he and Sgt. ‘MecCoy followed them to the area in their
marked unit and set up at Foothill Elementary School Sgt. Whitt said they were familiar with the Gramercy
residence, because they had received information from West County Narcotics Task Force (WCNTF) several
months earlier (possibly November) about a guy who was selling methamphetamlne and who matched S/ Bonds
description. They had a search warrant for the residence-at that time, but they were never able to confirm the
information about the guy so they didn’t serve the warrant. Sgt. Whitt said the information from WCNTF about
the subject in that residence was the same as the information they received from Detective O’Boyle about S/
Bond being paranoid on meth and that he always camed a gun

Sgt. Whitt said they sat on the remdence lookmg for S/ Bond but there was no activity other than a possible

" -altor showing up at the residence. S gt Whitt said it was getting close to 1500 hours and they were preparing
w0 pull the surveillance. ‘Sgt. Whitt said about that time, Officer Stennett advised over the Nextel phone that he
saw a guy that looked like S/ Bond walk out of the residence. Sgt. Whitt said they were using the Nextel two-
way radio (chirp) and used Channel 7 as a back.communication. Sgt. Whitt said Channel 7 could be monitored
so they prlmanly used the Nextel. S gt. Whitt'said the subject walked back into the house and then came back
out wearinga grey jacket w1th a hoodie’and sunglasses. Sgt. Whitt said Officer Smith put out that the subject
was leavmg the res1dence ona blke eastbound on Gramercy.

S gt Whltt said they left the school and went towards the subject’s location in the marked unit. As they arrived
in the area, Officer Smith adVISed that the subject turned northbound on Harold St. Sgt. Whitt said when they
turned nort on Harold St. they saw that the subject had stopped on the bike in the middle of the road. Sgt.
Whitt sald the subject turned and looked at them. Sgt. Whitt said he and Sgt. McCoy already began opening
their car ‘doors and exiting the car as he stopped the unit. Sgt. Whitt said he exited the driver’s door and drew
down on the subject Sgt. Whitt said he immediately recognized the subject as S/ Bond when he turned and
looked at them.. Sgt. Whitt said they began giving him directions to get off the bike and get on the ground. Sgt.
Whitt said 'S/ Bond started peddling the bike north on Harold in the middle of the street. Sgt. Whitt said he and
Sgt. McCoy got back in the unit and S/ Bond was about 25-30 yards ahead of them. Sgt. Whitt said they caught
up to S/Bond, so he cut over to the west sidewalk of Harold St. Sgt. Whitt said he sped up to a driveway in
front of S/ Bond and pulled in front of him to block his escape route. Sgt. Whitt said he pulled his unit up to a
chain link fence so S/ Bond could not get past.

Sgt. Whitt said he and Sgt. McCoy exited the vehicle. Sgt. Whitt said he yelled at S/ Bond to get on the ground.
'Bond jumped off the red mountain bike and stumbled. Sgt. Whitt said S/ Bond started running southbound
on the sidewalk. Sgt. Whitt said he knew Officer Smith and Stennett were following them. Sgt. Whitt said
Officer Smith pulled into a driveway south of them. Sgt. Whitt said he was very close to S/ Bond as he exited
the unit. Sgt. Whitt said at one point he thought about grabbing or pushing S/ Bond, but he wasn’t quite close
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enough. Sgt. Whitt said S/ Bond had his back to him, but he turned and Jooked over his Ieft shoulder. Sgt.
Whitt said they made eye contact and there was no doubt in his mind what was going to happen based on S/
Bonds comments about not going back to prison and the fact that he carries a gun:. Sgt. Whitt said when S/
Bond looked back he had a very deliberate and committed look on his face. -Sgt. Whitt sa1d S/.Bond made a
deliberate move with his right hand to his waistband. Sgt. Whitt said at that point he was in fear for Sgt.. .

McCoy and his life. Sgt. Whitt said he drew his duty weapon at that point. ‘Sgt. Whitt sald Sgt. McCoy'was on
the passenger side and ran around the back of the unit. Sgt. Whitt said Sgt. McCoy . was to his left and in the
street. Sgt. Whitt said he was behind S/ Bond. Sgt. Whitt said he was approximately 8 feet from.S/ Bond. Sgt.
Whitt said he could not see S/ Bonds right hand because it went, towards the front of his waist, ‘but he was sure
in his mind that S/ Bond was going for a gun. Sgt. Whitt said he heard the first round fired from S gt. McCoy.
Sgt. Whitt said he was firing at the same time Sgt. McCoy continued'to fite. Sgt. Whltt said he fired four
rounds that he believed hit S/ Bond in the middle of the back as he was falhng down. Sgt. Whitt said S/ Bond
fell to the ground and he held him at gunpoint with Officer Smith and: :Sgt. McCay. “Sgt. Whitt said he stopped
firing when S/ Bond fell to the ground and the threat was over. $ gt. Whitt said S/ Bond was lying face down on
the cement with his right hand under his body. “Sgt. Whitt could see Officer: Srnlth and Stennett to the left of
him. Sgt. Whitt said Officer Stennett moved i in and handeuffed S/ Bond. . Sgt. Whitt said Sgt. McCoy got on the
radio and advised that shots were fired-and asked for medical aid. S gt. Whitt said Officer Stennett rolled S/
Bond over and he saw that a gun fell from the area of his right hand'or waistband. Sgt. Whitt said the gun was
black and appeared to be a Colt or Sprmgfleld 1911 that was cocked Sgt. Whitt said they left the gun there.

Sgt. Whitt said he could see that S/ Bond. was mJured He asked medical aid to “run a tape” on S/ Bond and he
“"1id it was “flat lined”. «S gt ‘Whitt said they left everything as it was. Sgt. Whitt said they set up a perimeter
and had crime scene tape put up around the scene. Sgt. Whitt said he had Officer Stennett contact a group of
guys that were in the garage of a res1dence where the shooting occurred (5664 Harold St). Sgt. Whitt said he
gave a pubhc safety statement to Lt Ph1111ps and then he was transported to the Magnolia Station to be
1nterv1ewed & ;

Deteche J im Simons charted Sgt. Whitt’s duty weapon prior to the interview and advised he was missing (4)

rounds.from the magazine in his weapon Sgt. Whitt’s duty weapon was collected as evidence and he was
1ssued a new weapon. Sgt. Whltt said he was not carrying a backup weapon. See Detective Simons’

- for detalls

s Sgt. Whitt said neither one of those weapons were removed from the unit.
Sgt. Whitt said he was not carrying a digital recorder with him. He also advised that he had a COBAN in unit
#3616, but it-was not turned on.

Sgt. Whitt was given the opportunity to speak to a member of the “The Counseling Team”.
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INTERVIEW WITH RONALD WHITT
Interviewer: Det. Rowe and Det. Smith
Case # P12024811

02-18-12/7:45 pm
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INTERVIEW WITH SGT. RONALD WHITT
Q=Det. Rowe '
Q1=Det. Smlth
Q2=Attorney Russell Perry
A—Ronald Whitt< . .

All right. This is uh, Detectlve Rowe. I'm here with Sergeant Ron Whitt, um,
his attorney Russell Petry, (Sama Shouka) from the DA's Office, (Rick) uh,
(Fuentes), uh, DA investigator.and my partner | Detective Smith. Um, this is an
interview with'Ron Whitt Reference Inc1dent P12024811, it's 2-18-12 at
approx1mately 1945 hours Um, Just :

Go ahead Go ahead

- And uh, um 1'f _you wanna malg{e a statement...

Yeah, my my clientds here and he's gonna give a statement pursuant to

Rlversnde PD pohcy

& rOkay Um and based on witnesses uh, based on previous interviews that

we've done and uh, everything that we've looked at, you're not a suspect in
this. Um, we're looking at you as a victim or a witness in - in this incident.
Um, we basically just wanna find out what happened out there today uh, from
your point of view, okay?

| "All right.

Um, what is your current assignment right now?

Sergeant on the full-time SWAT team -- Metro Team.

Okay. How many super- how many guys to you supervise?

Uh, currently we have uh, eight um, operators on the full-time team. Uh,
there's another sergeant, (Billy) McCoy, uh, my partner and then we also

supervise uh, the pilots, the bomb guys, and the uh, aircraft mechanics.

Okay. And let me go back. How - how do you spell your uh, full name?
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It's Ronald, R-O-N-A-L-D.

And you go by Ron?

Yeah, A...

And...

...is my middle initial.

A?

Mm-hm.

And how do you spell your l’astk,,n:éme’?
WHITTwhltt

Ok,ay." And What'SjS/{ég‘r;“I‘D‘?

_Uh, 346,
Okay. Um,what - what:is:’ fhe Metro Team?
4 TheMetro Team,:'. O

Um, what dd,y'ou guys do, what do you consist of?

It -ﬁMyétsrogiactually stands for Multi Enforcement Tactical Response
Operations. Um, it's a specialized - specially trained group of officers that we

.. take care of tactical situations or anything that's high risk. Like for instance,
‘today, um, this guy uh, due to his um, um, information that we had on him, he

was considered high risk, um, person that we were looking at on an
investigation for the domestic violence unit.

And other officers, detectives, supervision in the police department come to
the Metro Team to serve these type of high risk situations?

Yeah, they're - there's a form uh, department form that fills out - that you have
to fill out whenever you're doing an operation and there's a box on there that
asks some very specific questions about uh, weapons, prior history, and if
those boxes are checked yes, that unit is mandated to contact uh, either (Billy)
or myself with that information to run that by um, and if it meets a criteria,
which quite frankly if you call us, it meets the criteria, uh, for us to get
involved and either take that investigation into a point where we would hand it
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back off to the investigator uh, or handle it all ourselves.
And in this particular case um, uh, were you contacted? \
Yes, we were contacted uh, last week by DetectiVe (O’Boyle).

Okay. And what information did - had you rece1ved from Detectlve
(O'Boyle)? Pk ;

Uh, typically what happens is we w111 assign it to an operator and in this case,
um, it was (Dave Castaneda),” Um, (Angulo, Officer (Angulo) um, (Emelio
Angulo) and Dawson Smith:to come up with a surveillance plan and an
operations plan on how to'take this guy into custody safely um, and there's a
couple contingencies that are involved. Um, but Sergeant McCoy and myself
we don't actually go out andif we get contacted that meets the criteria they do
- basically this flier is - was enough for us.«Uh, we give it to the - our
operatorsy they go out and contact the detective, they'll put the packet together,
they'll.come to us, run the = the um, plan by us, we'll throw our two cents in
and then we'll go out and ‘work 1t N

. ‘And on this case dld d1d they gwe you a name and - and a packet um,
"reference a guy that (O' Boyle) Detective (O'Boyle) was looking for?

Yeah, thlS was uh -%we - we got a flyer um, regarding this person that was sent

P out department e-mall um, but we didn't know where he was at um, and this
" was sent out.on January 10th, 2012. I see you guys have a copy of it. Um, it's

got some photographs of uh, the wanted person (Danny) uh, (James Bond).
Um, and’some very specific information about the investigation, the domestic
violence investigation, and his history and things that he had mentioned to
others um, uh, about going back to prison and - and um, that he was always

.. carrying a gun when he left the house and those types of things. So we had

this information um, and were waiting. We would do spot checks looking for
him um, in the (Gramercy) house. (O'Boyle) contacted us and had some
specific information that he was now staying out on Knoll and I don't have the
exact numbers -- it's in the car -- but on Knoll in the City of San Bernardo um,
and that his mother lives there, she owns that house on Knoll and then one on
- 1 can't remember the name of the street now, but right across the street and
that she's trying to sell that. It's vacant, but that our primary suspect has been
seen going between the two houses and that whenever he live - he leaves the
house, he's armed with a gun, um, and that he has surveillance at the front of
his house. Um...

On Knoll Street?
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On Knoll Street. Uh, we did a scout and um, the officers that did the scout
noticed the camera in front of the house. So we set up-a surveillance team uh,
and a react team -- the surveillance was two operators uh, in unmarked cars
that were able to visually see the house and then we had a react team ‘which <
was in another unmarked van that we have uh;that had um; three: operators ine

it. So ideally in these situations, you wanna get him out; of hls comfort zone
and not hit the house. We had a plan to do a surround and call out. Since we -
we didn't need to do a dynamic entry.into the house because we're not really
looking for evidence or worried about evidence being destroyed. We're really
there for his body and maybe any evidencerelated to him ownitig a gun or
something like that. So we had a plan to. surround and call out, but we didn't
wanna implement that plan unless we were sure that he was there. So we
were kinda waiting to.see that he was there, have some confirmation, and then
once we had confirmation, we would lock the petimeter down around that
location and then.initiate the surrotnd and call.out. Um, so we were waiting
for that to happen Uh, we sat all day yesterday um..

And before you go: 1nt0 that you kind: of ] ust breezed over it, but what specific
information about urn, (Danny Bond) did - did you have um, as far as, you
mientioned that he was always armed. Was there any other information or

n specific information that you had about the - this last crime that Detective
(o} Boyle) was concerned w1th‘7

Thatégth'at he wasﬂsftaymg at that location on Knoll um, and that whenever, he

“'was very paranoid, that he's a methamphetamine user um, and that whenever
* . heleft the house, he was always armed with a handgun um, and that he had
‘made statements that he wasn't gonna go back to prison. Uh, looking at this

flyer, ,he"s:aISO a 290 registrant. Um, so I can, you know, surmise that, you
know, going back to prison means he's gotta be in protective custody, he's in
um, and that's probably pretty unsavory for him. So um, and also he has got

.. prior gun contacts and uh, and acts of violence. So um, those are all things
that we took in consideration in putting our plan together and the ideal was

again to take him - if he left the location, get him out of his comfort zone --
comfort zone being his house. I mean he knows every room in the house, he
knows where his weapons are at, um, so we wanted to get him away from the
house if we could or if we're gonna do a surround and call, at least verify that
he was there because you get one shot at that and you do a surround and call
and he's not there, well, then now, we're gonna have to try to find him again.

And he had um, an arrest warrant for him?
Uh, we had an arrest warrant and a search warrant for the house um, on Knoll

and the one across the street. And again, we have a copy of that search
warrant. [ don't have it with me, but it was in our car.
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Okay.

I'm sure you guys probably went through that. It was up in the uh passenger
visor. ~ :

And that - the warrant was written by Dete,ctij"ve (O'Boyle)?”

Yeah, in San Bernardo County and it: was endorsedfdr nlght servrce as well
uh, and specifically in the warrant in the body of the: report, er-warrant um, he
- what goes into his priors and that the Rlvers1de Police SWAT team would be
um, conducting a survelllance and uh, servrng the search warrant

Okay.

When he was requesting night seryi‘ce

And since 1 1 you said.- you had mentroned that you had been doing spot
checks on the - onthe resrdence [s there a certain - at a certain point where
you guys demded to set up on hlm and and start this surveillance?

, ‘Actually the surveﬂlance uny, once the information was uh, obtained from -
““and I'm sure where the - what the source was. I'm not sure if it was the victim,

but what - that he was.out'on Knoll uh, the Inland Regional Apprehension
Team I thlnk IRAT; the FBI task force that we have an officer on, uh, they

> actually sat on it-on Wednesday the 15th and Thursday the 16th um, and then
. we took over the surveillance on the 17th and we sat out there um, on Friday
yesterday

Yesterday?

Um, from uh, noon 'til about 6 o'clock at night. It was getting dark and so we

were kinda losing our - our advantage there to - to look at the house and - and
it's a different city. We don't know the city and we don't know the
neighborhood. So we decided to pull up stakes for the night and come back
this morning and hit it again.

And this was the Metro Team that was out there yesterday?

Yes.

Okay. And then um, so today um, what time did you guys get out there
today?

Uh, we were set up at 10:00, 10 am this morning.
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Okay. And who - who all was out there with you today?

Uh, today was uh, Dawson Smith in an un- undercover car, uh, (Emeho
Angulo) in an undercover car, they were the eyes. on the - the house um..

And when you're in an undercover car on your ‘team, um, are you in full
uniform... ~ -

No.

...are you - how would an undercover...<

Dressed in civilian clothe‘sfjtlst the: Whole f)’ilrpose is"j‘uyst to blend in the
neighborhood. The cars that we have are - are very non-descript, and uh,
they're not typ1cally used by pohce departments

What klnd of car was Dawson 1n‘7

U betieve Davson was -
-andthen 'melio i

Okay

Uh,, and then we had the React Team. Um, we're light a couple bodies. So

today, the React: Team in the van was uh, Officer (Castaneda) and Officer

(Park). They were close to the location cause they could get in that - the
neighborhood and then we had Officer (Elliott) in a plain - I'm sorry. Ina
black and white um, Metro unit um, covering one side of the um - there was
two ways to get out - out of this neighborhood, so we had both of them
covered and then Sergeant McCoy and I were west of the location out of the

_ area in a - a black and white.

" Okay. And the people that were in the React van, um, what is their uh,

uniform?

Their uniform is much like I'm wearing today. It's a raid gear, uh, black BDU
pants, um, either uh - I think because it was a little warmer today, most of the
guys had just T-shirts on or - our Metro T-shirts or um, like I've got a long
sleeve on and then we have the vests that clearly identifies that says uh, police
officers.

And the people - and you and Sergeant McCoy and (Castaneda) and...

(Park).
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..(Park), they were...
And (Elliott).

And (Elliott), they were..

Were all dressed the same. We were all in our - that S our dally un1form that
we wear. .y, : :

Your marked...

Yeah.
...Uniform and in marked police unlts? i
Right.

Okay. Um and Sergeant McCoy descrlbed what the React uh, van is or React
Team Just br1eﬂy What \

“ ,,,,,Uh 1t’s you knOW 1f if he was to walk down the street, um, basically they
“ “would - because people don't typically look for - that' _an that

looks horrlble Um, typ1ca11y they don't look for police to come out of that.
So it's- it's something if he wau- took um, UM, a walk away from the house,

: they would wait for him to get far enough from the house, drive up on them,

ikehim into custody Um, and then we would have the other officers that
ere on surveillance also. If he went - if he left the house on foot, everything
would tighten up. So the units would move closer, the React van would go in
uh, to alocation where once he got far enough from the house and they would
drive down and then we would come into the neighborhood. So basically we

. would try to hit it all at once and kind of overwhelm him, you know, basically
. you're overwhelmed, give up.

Okay.

And that's - that's typically, you know, you get them out of your comfort zone
of their house, that's typically what happens is they - they see that there's cops
coming from everywhere and they give up.

All right. And you said you got out there about noon today?

No, today we got there at 10. Yesterday we got there at noon.
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Okay. Um, what happened once you got out - out to uh - I'm taking it you
guys went out to Knoll Street? 8,

Yes, we set up exactly how we set up yesterday. Um there was no actrvrty
Uh, it was 12:30 um, the van - a van pulled up ‘that we saw there yesterday "
driven by an older lady. Um, she arrived, backed in, got.out, went 1nsrde the
house. Um, we surmised that that was probably his mother. So uh, we -
decided that if she left again, that we would use the - we would leave the
React Team there to kinda watch the house, but that we would use the two
undercover cars to surveil her.out-uh, and then a marked unit’ would go with
that. One marked unit would stay with the React van and then the other
marked unit would go with the surveillance cars and see if she was going to
pick him up or just see.what was gorng on. We didn't wanna stop her because
we didn't - again, we didn't wanna give it up. That-'we were sitting on it. So
we surveilled her.all the way: back to the (Gramercy) address -- which uh, it's
on this 7680 (Gramercy) v

About what d1d she leavo the Knoll address‘7

L wanna say it Was about 1:30'ish.x Uh it was about 1:30 cause - between one

and 1:30 she left and drove to= drove directly uh, got on the 215 to the 91, got
woff at Van Buren uh, Van, Buren to um, Wells, went westbound Wells,

northbound-on Montgomery and the house is right on the corner of

Montgomery and (Gramercy) and pulled right to the house.

~~And what krnd of vehicle was she in?

A whrte uh older older than ou_

And“did you - you knew about the Knoll address obviously. Did you already

. know about the address on Montgom - Montgomery where she went to?

- Well, we had it on the flyer. Um, we hadn't actually set up on that house.

Um, once because the information is that he wasn't there, I knew he - that
officers already gone there looking for him, he knew he was wanted, so he's
not at that house and that's why there' a break between, you know, 1-10 and 2-
15 um, February um, 15th because didn't know where he was at and we got
information he was out in San Bernardo. So that's what kinda got the ball
rolling again. Um, once we got out to the (Gramercy) house, ironically
Officer Stennett um, set up on the house and recognized the house from a
couple months prior,we had set up on that house for the West County
Narcotics Task Force. They had um, written a search warrant for the house
off some information they got from a CRI. The information they got from the
CRI was that there's a guy dealing methamphetamine out of there, he's really
paranoid, and he's armed with a gun. This is I believe November'ish. I'm -
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I'm not sure. I would have to check our - our weekly summaries, but we sat
on it for two days, I was out of town. So I wasn't uh, on the surveillance on
this particular case. They sat on it for two days. All they saw was an older
gentleman that would leave the house walk out to the curb with the trash cans,
and there was no suspicious activity, nobody was coming and going like you
would typically get with a narcotics house,“Um, so we opted not to serve the
search warrant um, because we couldn't corroborate what the - was in  the
search warrant with our own eyes that thls was, in fact adope house uh, that
they were dealing drugs out of. So'we opted not.to'= 1o do it. We let West
County know hey, we're not gonna serve this. Uh, 1 think that Information
might not be good because we didn't see anythmg that was indicative and
nothing that matched the'description of a guy that they-gave us that was armed
and dealing dope. Sowhen we pulled up out there, Stennett recognized the
house and said, "Hey, this is the house that we sat-on with West County."

Well, 1ronlcally [.mean the mformatlon we got from West County is the same
information.we.got from (O'l@yle) with thlS guy being paranoid, doing drugs,
and armed : , v

An‘dﬂ,h‘e'put that outtodo you guys? Stennett - when - once he got there...

. Yes.

...and saw...

4 F:o:mfthe Nextel. >

".saw this house, he put that out to you guys?

Yeah, fie...

That‘ this was uh, the same house that you guys had already set up on?

Yeah, and (Billy) and I were at Foothill Elementary School, um, so we were
out of the area in the black and white. So when he put that out, (Billy) and I
had that discussion. I go, "How ironic. I said, you know, you guys set up for
two days, didn't see anything, but that information that that CRI gave and the
information that is on this flyer is identical." That this guys paranoid, doing
methamphetamine and he's armed with a gun. I mean it’s the same stuff.

When - when um, when you guys are communicating, is it all over Nextel or
are you guys using...

No, it's Nextel.
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...our radios? Just Nextel?

We have channel seven as a backup if the Nextel's go: down because you guys
have gone out on surveillances and it always happens the Nextel'sstop RS
working when things start to happen. So we have - if that happens then we

go to channel seven. We don't use channel'seven typically because it can be
monitored on scanners that you can buyat-Radio Shack So uh, we use the
Nextel's uh, mainly for our - our survelllances

And on this incident, you guys,wEre using the N extel's?
Yes.

Okay. Um, okay. Seo she gets to the (Gramercy) address around what - what
time would you say? v

Oh, it was before 2 o'clock I know that and we had enough time. We sat out
long enough um, and I was getting low on gas cause we were sitting idling for
so long.“So I was under 4 half a tank and [ thought we might be going out to
San Bernardo. So (Billy) and I'went to Lincoln Street, filled up real quick,

. and came back. So there was enough time and we - she was there for a period
& ‘0f time. I wanna say she got'there before 2 o'clock. Um, and I say that
~ because there was a p01nt in time where like we're gonna pull this um, and it

was, about 'you know, we put the drop dead time at 3 o'clock cause we have

“to get’ ready for tramlng, some other thing we're domg a search warrant on
‘. Wednesday. .So if nothing moves at 3 o'clock we're gonna pull this and go -
‘tran51t1on to do other things we need to do.

Was there any radio traffic between the time that she arrived and - and uh, or
Nextel traffic uh, that they saw anything...

N Yeah.

...at the residence or anything?

Yeah. I was gonna get into that. Um, when - when we call it landing. Uh,
when she arrived, um, at that residence, um, there was - it looked like a realtor
um, and on our CAD printouts um, you'll be able to pull our unit history. It's
under Sam 63 um, you'll be able to pull our unit history. We ran the plates.
One of them came back to (Moutain View) in the city. Um, so we didn't see
any correlation there and we thought well, and it - from Stennett and (Park) it
looked like it was - it was a realtor and some people were looking at the house
although it went pretty quick when she got there and then they left within five
minutes. So...

Bond OID - Tab 25




447
448
449
450
451
452
453
454
455
456
457
458
459
460
461
462
463
464
465
466
Y
08
469

470

471
472
473

474 <.
476

477
478

480
481

482
483

486
487
488
Y
0
491

>

485

LER xR xR R R R

INTERVIEW WITH RONALD WHITT
Interviewer: Det. Rowe and Det. Smith
Case # P12024811

02-18-12/7:45 pm

Page 11

Be- who - who actually surveilled her back to the house?
To the (Gramercy) house? ‘
(Gramercy) house?

[t was Stennett and (Smith).

Okay. I thought you said (Park)? »

I'm sorry. Did I'say -1 apologi’%e’.

Okay.

No, it's Stennett and uh

Okay. I Just wanted to make sdfe'7

Yeah Yeah (Park) was i San Bernardo when this all happened.

§ And S0 you were you guys were set up at Foothill and - and...

. (Dawson)

(Smlth) and Stennett were set up in their UC cars or at the (Gramercy)

4 house"

Yes.

£ ‘U‘m, so that - that little whatever contact completed, the cars left, we got the
" license plates, we ran them just in case, you know, maybe it's something for

later on we can look at, but uh, one of them came back to a Pick A Part and
the other came to a Honda that was registered on (Moutain View) in the city.
So it's about 2:40, 2:45, (Billy) and I are talking. There's a lot of stuff that we
gotta do for the search - get ready for the search warrant and since we're going
on our days off, we've gotta get ready today so we can come in early
Wednesday morning and do the search warrant and then we have training that
day. So we decided we'll get the guys back to the hanger, we'll go look at the
training location and then get ready for the search warrant. So we tell them 3
o'clock we're gonna pull this thing. Within five minutes after we put that out
uh, Stennett, Officer Stennett, puts out that a subject same height and weight
just basic description of our suspect had stepped out of the residence. He
stepped out, he left - left the front door open. I guess it has a - uh, a security
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screen.
And this is Stennett that's putting this out?

I believe it's Stennett and then it transitions to (Park) cause he walks back
inside the house and then - I'm sorry. I said (Park) again. It's Smith. Stennett
and (Park) usually work together. Um; Dawson Smith sald he's back out now,
he's dressed in I believe a - a grey Jacket um, witha hood hoodieand
sunglasses and he's on a bicycle and he puts out: he's. away, which means he
left the location and he's away eastbound (Gramercy) Well, ‘about that time,
uh, Sergeant McCoy and I left Foothill: and. ‘we're coming northbound on uh,
Montgomery when Dawson Smith put out he just turned northbound on
(Harold). So we.. ~ i

And you guys are, in. .
Ina markedhnit

(Umntelhglble) you re 1n a marked umt and what - what are you wearing?

) "Um our rald gear .
kOkay And you have 1t here on the table?

At's a bulletproof vest that has a patch of our badge, the Metro emblem, uh, it
@ says: police in bright yellow, my name and on the back, it's got police in bright

yellow um, it contains two pairs of handcuffs, flashlight, my HT, and my

v earplece

And um d1d you have your duty gear?

> And my duty gear that I have on now, which is a sam brown with a um, 45
" um, semiautomatic handgun and uh, four magazines.

Okay. And um, I'm just gonna get a little descriptive on as far...what kind of
gun are you carrying?

Uh, Springfield 1911 operator.
Okay. Um, and what - what do you normally carry it loaded with?

I carry it loaded with um, one chambered and a magazine with seven rounds.
So eight and then I have four extra magazines with seven rounds a piece.
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Okay. And anything else on your - on your duty belt?

Uh, no, T have a baton ring and that's it. I put everythi‘rlg on thevest
And when... : v’

It gets a little nice when you're older. E’asi‘er on the back o

That's a 45, right, 45? | %

Yes, it is.

And you have a black long sleeve sh1rt on and black BDU pants?
Yes, and Oakley boots ’ |

Okay. Um $0 you guys turned north onto Montgomery, east onto (Gramercy)
and then What happens from there? <. ~

Well we got 1nformat10n that he ‘was off on the bike and he turned uh,

) ‘northbound on (Harold) About two houses in, he had stopped along the west
= wcurb of (Harold) So when'Sergeant McCoy and I - and I was driving,

Sergeant McCoy was the passenger, uh, when we turned the corner, had a
couple of'= of options depending on what he did and what uh, we would do.

~Um, um, but he turned and looked at us and saw that it was a marked unit. So
@ fearmg that he might be armed, because the information that we had, I didn't
‘wanna get that-close, that we would still be sitting in the car where we could

be um, shotat. So I stopped maybe 15 yards shy. (Billy) - or Sergeant

McCoy and I both exited the vehicle, drew down. When he looked back,

instantly recognized that was our guy, and he looks like - on the flyer, the

_ photograph if you're looking at the flyer to the far left uh, where's he's in a, it
< looks like a reddish orange shirt, and he's significantly thinner than the other
" two photographs and he has a shaved head, but the other two photographs has

hair. Uh, he looked like that. He had a hood on, but there was no mistaking
the face. Um, as - as a matter of fact, I mean, I looked him right in the eye. |
mean there was no doubt this was our guy.

When - when he - when he stopped in the middle, was he in the middle of the
road or on the sidewalk?

No, he was on the - next to the curb.

Okay.
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So he was in the gutter area...
Okay.

..um, on the - still on the bicycle, he looked back over his’ rlght shoulder saw
that the police car was coming up, we ex1ted he looked’ backsagain, we were

starting to give him - we were exiting the car glvmg him dlrectlons to get off
the bike, get on the ground, he started pedahng

Had you - anybody told you or. um that he had - was stopped in the - in the
road or.. LY - t

Yes.
..or did you not1ce that When you came around” '

No, uh, Dawson Smith put that out clearly on the Nextel that he is now
stopped on'the west curb

’Okay Did he say what he was domg or anything like that?

'No cause we were rlght there I mean there was no time. That he stopped

against the curb. So as soon as we turn the corner, you know, we're scanning

lookmg for him and we could see him next to the curb.

& ',Okay

He looked over his right shoulder, saw the car come up, turned back, turned

back again, grabbed his handle bars, and started pedaling off. We had to jump

back 1A the car um..

: You - s0 you had time to get out of the car, draw down and then...

Yeah, well, we were - the doors were opened, we were - before the car was
even stopped, we were ready to get out of the car. Um, so, you know, and the
reason for that is is it gives us a tactical advantage, you know, we're - we - you
can't really respond to a deadly threat while you're sitting in the car. So we
train to get out of cars very quickly. Uh, and most often, the doors are opened
before the car stopped. Um, and we just pin the door open with the foot. I'm
the driver, so I'm on the brake, throw it in gear and (Billy) is already out of the
car.

And when you say that um, responding to a deadly threat, based on the stuff
that you had learned on this?
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Yeah, all the information - all the information that is on this flyer was
corroborated by what we - what we've seen so far. The surveillance was - was
on the - on the house on Knoll was absolutely accurate. The fact this guy ;
never comes out of the house, we sat on it for two-days, nevet saw him, um, .
s0, you know, this was kind of one of those ~those opportunities that, you "
know, he did leave and the information was, whenever h:e“flyeaves the_h(‘)’;use he
is armed with a gun. Um, so we were acting accordingly;f*l mean there was
no doubt in my mind, you know, you always plan for the worst and you hope
for the best, but you have to plan. that this guys-armed. So given the
information -- and I thought it. was credible information --there was no doubt
in my mind. I mean and - and ironically we corroborate this flyer by
information that we got a couple months earlier from West County Narcotics
Task Force. I mean it's the same information. So we look him in the face, 1
make - make eye contact with him. There's no doubt in my mind that this is
our guy. We start to give him direction, get 6ff the bike and on the ground.
He chooses riot to do that, gr,ab‘s'the handl'ebars and he's off northbound on
um, (Harold). ol

When”yo‘u say - andbefore you getto that point, when you say we we're
telling him to get off the bike get on the ground, was that you or was the

_ (Billy), both.of you?
| Both of'us ys}éré giving diféétion.

“":He“g’ets back on the bike and he starts pedaling as fast as he can and he's now

in the ymid"dl‘e‘of the roadway pedaling. We get back in the car, get the car in
gear, take off, he's gotten about 25 or 30 yards on us by the time we get back
in the car, um, and uh, I get it in gear and we go. We quickly -- obviously

. cause we're in a car, he's on a bicycle, we quickly catch up to him. He sees us
.. and hears us coming. He looks back over his shoulder a couple times, he

jumps uh - and I don't know if he jumped the curb or if he went up a driveway
onto the sidewalk, but now he's on the sidewalk.

Which sidewalk?

He's on the west sidewalk. So as we accelerate, pull up next to him, again,
he's looking over at me, um, and I see a driveway coming up um, and so I
decided to accelerate a little bit in front of him and pull in that driveway to cut
his escape - his escape off. I also notice that there's a chain link fence that's
right there in that yard. So he can't ride in the yard. So he's either gotta
quickly maneuver around our car or he's gonna run into our car, but one way
or the other, that - that escape route was gonna come to an end. As I pulled in
the driveway, stopped, (Billy) and I exited, as I pulled in the driveway, he saw
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what I was doing. He ditched the bike, he laid the bike down um, and [ don't
remember if he fully was on the ground or not. I don't- [ don't really recall,
but he started running southbound uh, the other direction away yfry‘dm uson .
(Harold). Exited the car, um, and I will tell you-um, we were -heand I were:,
very close. Uh, cause there was a little stumble getting off'the, bike. So.that
gave me time to get out of the car. And again, we exit the cars very quiCkly,
doors already opened, got the car in gear,’and I'm exiting, (Billy) is already

out of the car running around the ba’ckbf the car..

Before you get to that point, do you know:if - if uh, Dawson or Brett Stennett
were - where they were at this* at this point?:

[ knew that they were falling in behin’d us um, because at this point, the jigs
out. We - this guys running, they know he's running cause Dawson can see
that from whatever and I do‘h’tkndw where his vantage point was at, but I
mean [ know afterwards where he was parked. So I know he was behind us
and I know he was cutting off - he had pulled into um, a driveway that was
south of'our driveway to'cit him off from running um, so he was close
proximity to us. Seo... “ o

X And that's Dawson"
That was Dawson Smith, *

~At any point when after the initial stop and then the I guess semi-pursuit down
“ (Harold), did,you get on the radio or any - you or (Billy) or anybody that you
~ know of got'on - get on the radio and say, you know, we're in pursuit of this
. guyorany - any - did you have time to do any of this?

No,none of that. None of that. And - and quite frankly, we have personnel

. there. I mean our backups right there. So, you know, we - we're pretty much
¢ -we're dealing with it, our backups right there, our resources are there. So
" um, we'll deal with it. Um, and there was no time. I mean this went very

quickly. I'mean it was less than 30 seconds. So...

Did um, and before we get to you guys getting out of the car, when - when
you guys pull into the driveway, you said he ditched the bike. Did he fall off
the bike or did he just kind of get rid of the bike and - and take off on foot?

Well, I - I think he saw that [ was cutting his - his route off and again, he got
off the bike. I don't know if he laid the bike down, got up and ran, or he just
got off the bike, stumbled a little bit, but there was a little bit of lag time by
the bike and I really honestly don't recall if he went down to a knee or he just
threw the bike and then started running the other way.
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Do you know what color bike he was on?
No, I - no.
Or what kind of bike?

It was mountain bike style, but I dont remember I Wanna say it Was red but
I'm not sure on that.

Do you uh, do you recall what he was wearmg um

He had a jacket - he had sunglasses uh, Jaeket w1th a hoed pulled up um, and
I wanna say the jacket was grey, u um, and I-and he had dark colored pants and
I think they were demm ~

Okay.

‘, Had (Dawson) or Stennett put out: hlS clothlng over the Nextel prior to this?

That he had that he had a hoodle on. A jacket with a hoodie, which is - it

was kind of warm today: which was kind of odd, you know, which also makes
you thlnk people generally conceal things with a jacket. So um, that also

@ played into, you know this guys going out, he's probably armed.

{"So you get so he starts running southbound on the sidewalk?

On nth’e’ 'Sldewalk.

Okay And you get out of the car?

I get out of the car, (Billy) gets out of the car, um, I'm close to him. I'm within
- I mean [ haven't drawn - I'm this close. Like I'm almost to the point where
I'm gonna reach out and grab him. I mean we're pretty close, but I'm not close
enough where I could grab him, but we're pretty close and I - two of my
options was to grab him or push him forward to get him on the ground. So
those were going through my head. He turns at me and looks over his left
shoulder and we make eye contact and I will tell you that that eye contact was
- there was no doubt what was gonna happen in my mind. I mean he was
committed to this, the information that we had that he wasn't going back um,
to prison, wasn't gonna go back to that - to that again, so - and that he was
carrying a gun all the time when he leaves the house. When he looked back, I
- I mean I don't even know how to describe it, but it was very - very
deliberate, committed look. I mean right at me. We locked eyes. Um, his
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right hand and he's looking over his left shoulder, his right band, a very
deliberate move to his waistband. Um, at that point, I'm.in fear of my life and
(Billy)'s life and - and I think just the look that he gaye me was Very cold. It
was like - I don't know how to describe it, but it was'just we locked eyes for a
moment and it was like in my mind, I thought oh,’God, here we go ThlS is'
this - he's committed to this fight. So... ' o g, B

And at this point, his back is to you and he S looklng over your left shoulder”

He's looking over his shoulder: Now I'm dlrectly behlnd h1m (Bﬂly) is off to
my left and in the street. So.he's still - he's kinda hard to - if you have the
sidewalk, there's a grassy'area between the 51dewalk and. the curb line and then
there's the curb and the pavement McCoy is comlng up trying to take that
angle on him. Umd,. ,

He had gotten out of the passenger 31de (un1nte111g1ble)‘7
Out of: the passenger 51de So he ran around the back of the car and he was -

had-an angle to cuthim off. So andI'm not sure exactly where he was at. I
kiiow he was probably about the curb line. So his view of (Bond) was

" ‘dlfferent than'my view. My view was I could see his right hand very
" “deliberate movement to his - to his waistband, but right about his mid section,

as he's turned towards.me; I - I lose his hand. About that time because a look
wheré his hands going, I'm starting to draw my gun because in my mind, this

::'T'is' - there - this is-going bad.

‘And how far“wfould you say you were from him?

I was pretty close. Um, I'd say within eight feet. Um, so I'm - as I'm pulling
my-gun, the first shot that (Billy) uh, Sergeant McCoy shoots rings out. Um, I

+. think (Billy) and I he - he shot one maybe two rounds as - as I was about right

here and then I clicked my safety off and when I punched out um, I shot four
rounds. Um, and (Billy) was shooting the same time that I was um, and he -
as he fell to the ground, I shot him uh, four times as he was falling to the
ground. Once he was on the ground, I noticed that Dawson Smith was out of
the peripheral vision to the left. (Billy) was directly to my left side um, and I
held on him. Obviously I knew that we had hit him. I mean I - there was no
doubt that - that he was hit. Um, he was face down on the ground um, I held
on him, uh, I heard Sergeant McCoy do a re-load, uh, he dropped his mag and
did a re-load - tactical re-load on his gun. About that time, I saw Officer
Stennett also coming up. Um, so Dawson was coming up from his left
shoulder - head area at that angle. So we weren't in the crossfire or anything
like that. Uh, we had triangulation on the suspect and then um, Stennett had
come in and was gonna handcuff him. He handcuffed him, uh, I went to
holster, he pulled him over, Sergeant - I heard Sergeant McCoy asking for -
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put out that we were - had shots fired and asked for medical aide. My radio
ironically the battery died. It - right before this happened cause I was on the
radio listening to channel three uh, cause we were monitoring three while we
were on seven on the unit radio and I had my earpiece in. Uhj itwouldn't <, |
transmit. So I heard him ask for medical aide.“Uh, put out'that'we had shots~
fired, that we needed some backup there. Um, as Stennett rolled um, (Bond)
over, I saw a gun fall from his - it looked like his right: hand right waistband
area and fell next to him. Uh, which.is ‘where we leftit. Um, it was at that
point um, I knew he was severely: 1njured Umgwhen AMR did.get there, I
asked them to run a tape on him uh, to conﬁrm what we pretty much
suspected. Uh, and they did. it was flat lined; and then we just left everything
and then, you know, um; (B111y) and 1 went into our sergeant mode and started
making sure that we had crime scene tape and then an‘inside perimeter set up
around the immediate crime scene, I sent Stennett.uip to talk - there was at
least three, four, or five - there was at least three guys, but I think there was
four, poss1b1y five in the garage of the area.where - of the house that this
happened at. Um, I pulled in that driveway, there was guys in the - in the
garage and the shootlng occurred hke Jjust outside the - the chain link fence
hne ‘ - ;

. The drivewgayf that you pulled into is where the - you say the witness - the four
. “or five guys were at? '

Yeah‘,,tﬁére was like.- I mean they were right there. So I asked Stennett, I

“'said, "Go block:those guys out. Obviously they saw the entire incident." Um,
L },So“fWe locked-it down, I made sure that uh, officers arriving on scene, started a
“erime scene'log, and uh, put up the tape. Uh, about that time, uh, we gave a

public safety statement to Lieutenant (Phillips) that was there. Uh, shortly
after that, other sergeants started to get there. Sergeant (Mason) got there uh,
and (Billy) McCoy and I got in his car and were transported to Mag.

‘Okay. When - when you got - when you and (Billy) got out of the car when

he started - the suspect started running south, um, did any - either one of you
or if you recall say anything to the suspect, did you hear anything being said
to him?

I was telling him to get down on the ground. So...

Okay. Did you hear - at any point did you hear anybody yelling he's got a gun
or any - anything like that?

I didn't hear anything, um, at all. I- I was yelling. So I mean it's not - I didn't
hear that and - and it was like a quiet a moment when we made eye contact. |

mean it - I mean it's kinda slow motion for me now, but it was a - it was a very
defining moment in this situation, um, that I knew that there was no doubt in
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my mind this was gonna go bad and, you know, it was either I was gonna get
hurt or he was gonna get hurt and it was the first one to:the gun. .I mean that -
that's - that's honestly how I felt. I was in fear for-my: life, (Bllly) s life, ”
knew I had plainclothes officers coming up on us."I mean, you know had he
got to the gun... iy %

And when you...

...God only knows.

And when you fired your gun, klnda of’ what was gomg through your mind?
What did you think he was d01ng‘7 K ,

He was pulling a gun. There was' no doubt in my rmnd he was pulling a gun.
Um, and - and there's a lot of trust when you. getinto tactical teams. Um, and
(Billy) -1 have nothing but trust for Sergeant McCoy. I knew that he saw
something maybe different than I did cause his angle. Iknew he was going
for a gun. There's no doubt in my mind uh, and I know my rounds hit him in
the back um, because: his'back was-facing me uh, and I just - to be honest with
you, T- I don't evenremember looklng at the front sight. I was point shooting

_ cause I was that close and I remember - you know, my rounds were pretty
tight and rlght dxrectly 1nt0 hIS his back and around the spine area mid back.

And What'made you decide to stop firing at - after the four rounds?

& Because it was over. I mean we - [ knew my rounds hit him, I knew he was

critically injured, um, I know (Billy)'s a very good shot um, and I knew he

. was hurt bad

Was he movmg at all?

K ‘Y‘es, he was kind of squirming around a little bit. Not very fast, I mean I think
" he was in pain. He was still alive at that point. Um...

Where were - where were his hands at - his hands at?

Underneath his body. Um, Stennett had to pull his hands from underneath his
body to handcuff him. I think his left hand was maybe by his side, but his
right hand was underneath his body and when Stennett pulled it out, there was
blood on his hand and I think Stennett might have even got blood on his hands
handcuffing him. Um, and then when he rolled him over, I mean it was - I
knew that he was critically injured. Um, you know, been doing this job for 26
years and unfortunately, I've seen people die. Um, and he took his last breath.
He exhaled and I saw some pooling of blood in his mouth and there was no
more chest compressions um, and although AMR got there very quickly, we
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asked for them very quickly, it still took maybe two minutes for them to get
there and he hadn't taken a breath in two minutes.

And when - and when - you said when Stennett rolled him over um that S
when you saw.. ' a X

The gun.

...the gun that was previously undémeath him?., -

Underneath him. It - when he ”r’olled hinixoté‘er” i‘t"klnd of feﬂ out um, so he
rolled him over and - so it fell on his left side, but it was'in his right hand
waistband area. It was: dlslodged from the waistband. So it wasn't in the
waistband still. Itéwas out and I ¢an't.say for certain that it was in his hand,
but it was out of his waistband, and it just fell to the side um..

Where weré you standing whén

I was standlng rlght over h1m I was at his feet. So when he rolled him over, |
was standing at his feet and 1 could tell you it was a - a 1911 Colt or

o Sprlngﬁeld um, it had the same - [ noticed the grips. Our grips were the same
" “grips that I'had on my gun and it was - it looked up to be a 45, it was cocked -

or uh cocked and locked Um, and it was black. It wasn't silver.

g And then (Bllly) s the one that got on the radio and called AMR and then you
" guyskind of locked - locked down the scene?

We lockedf"the scene down. I -1 sent Stennett up there to talk to the guys in
the garage. Uh, Dawson Smith uh, started coordinating with the officers that
Wwere arriving on scene, um, we put out some information um, that we were on

.. Montgomery, we were on (Harold) uh, cause (Billy)'s like what street are we
on even though we knew that ahead of time. The last street that we remember

driving on was Montgomery. So I said we're on Montgomery and he put the
address out and then we realized it was - it was um, (Harold) and not
Montgomery.

So the first radio traffic that was put out actually over the radio?

That we were at...

...radios?

The address was clearly is 58 something I think. He put it out as Montgomery

and then we corrected it later because the ambulance actually drove by and
went around the block and came around. Um, cause we - we put the corrected
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information out. They came around on (Harold). They came out with their -
and then the fire department also arrived on scene w1th their hfesavmg um,

equipment.

Q: Okay. Um, going back, did you have any ba_ckup weapons: on you’?

A No.

Q: Okay. And um, on your - on your Vest do you have a pocket for your digital
recorder? g 5%,

A: I do.

Q: Did you have the d1g1ta1 recorder w1th you or - and ‘was it on?

A: No, I did not I dldnt have 1t wrth me so - and it wasn't on,

Q: Okay e

A: kIt S on my desk

Ql: LY ¢ thmk (Greg) asked you thls but when you guys got out on (Harold) out of

0 your car, were you saymg anything to this guy, were you?
Al %" ” ;;'Yes I told him to get on the ground.
Q1 o N Okay So you were giving him - you gave him commands at the corner and
o then.. ©
A: Yeah, and as soon...
_ (Unintelligible)?
A o D I got out of the car in the driveway as he started to run southbound, I was
4 telling him repeatedly get on the ground, get on the ground, just like - I mean

that's what we're trained to do. I mean when we do search warrants and we do
- you know, we want people at a disadvantage and we put them on the ground.
So it's very automatic that comes out of my mouth.

Ql: Could you hear uh, if Sergeant McCoy was saying anything?

A: I don't recall. I mean I had - I can say he probably was, but I can't tell you

that. I mean I was pretty focused on uh, Mr. (Bond) at that time and - and
what he was doing and again, you know, time kind of slows down during
these - and that that eye contact that we made was - was pretty significant for
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me and pretty telling to me on what was going to happen. I mean there was
just - there was a certain level of commitment that I -.and that logk in his face,
I - he was committed to this fight and I - [ knew at that po1nt that 1t 1t was
gonna be a gun fight. : r

Um, is your car uh, equipped with the COBAN, your marké& unit?
Yes.

And that's the video uh, system. ‘Was that on‘?"',,

No, it was not.

Okay. Why? How éoﬁie that wasﬁ"t,dn‘d

Uh, well, it wasnt a - it wasn’ t an 1nvest1gat1ve stop It wasn't um, anything
that was self-lmtlated or anything like that and per policy, we're not required
to put it'en:” There's a certain part of thepolicy specifically uh, addressing

Metro units on survelllances and some of the things that we do, we don't
v1deotape y “

'Okay. So that wasn't even ,p:oWered up...
Wasnt even powered up.
! hke the power button wasn't on?

No, noﬁw;.;_k'

Andnelther

+. And - and to be honest I mean if a pursuit, a vehicle pursuit, um, as a result of
- one of our surveillances if we go on vehicle pursuit of something, um, the

COB... we just power the COBAN it automatically will start recording when
we power it up, hit the button, but - but there was no time for that on this
incident.

Okay. Were you injured at all?
No.
Um, can think of anything that we haven't talked about that - that occurred out

there you think would be important to us, or that's important to you, that we
didn't talk about?
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No, I mean I think uh - I mean, you know, his background um, again, a copy
of the search warrant will go into some of the background. So, you know, we
don't get called in to assist units for, you know, non violent 490.5 shophftlng
people. We are a specially trained unit that's desrgned to deal with high risk
personnel - or suspects. I'm sorry. Um, and this guy certainly riieets our
criteria and why we were there um, and uh; so I mean I think the flyersays a
lot of it, the search warrant uh, will go into detail. There s some stuff in the
search warrant that's not on the ﬂyer f

You read - you personally read the searchwarraht‘?

I personally read the search warrant Yeah we had the service copy. So if we
had transitioned to a surrounded call out on Knoll, obv1ously we would have
to eventually servethe - the search warrant on the:-on the people at the
residence or leave a copy of i it there if we made entry.

Okay. And you re - yourre referrlng to a; ﬂyer that you have the colored flyer
and this“is the one that was dlsturbed to Riverside Police Department On
January 2?2 b,

OnJanuary 10th.
Okay. |

;,:You sard on that ﬂyer there's a - it's all three of the same - same guy (Daniel
. ‘:,Bond) but the the one on the far left...

YCS.

..you tecognized...

X . “That's what he looks like today.

That is what he looks like and that's when you recognized him when he
stopped on the bike when you first...

Yeah, and just...
...made contact with him?

...] mean from my training and experience, I recognize that this is, you know,
that there's some time lapse between these photos one, two and he's obviously
loss a substantial amount of weight which is consistent with
methamphetamine use. Somebody that's a habitual user. Um, and although I
don't believe his head was shaved, uh, it was very much like this uh, you
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1075 know, he's got like maybe a one uh, clipper cut on his head uh, in this picture.

1076 It's very close to that and he had sunglasses on um, today

1077

1078 Q: Anything from you (Jerry)?

1079

1080  QIl: No?

1082 Q Allright. Um, anything else that you'can think of Ron that you,.."w *

1083 o e R

1084 A Nope.

1085

1086 Q: Any questions?

1087

1088 A Nope.

1089 ' : '

1090  Q All right. That w111 conclude the 1nterv1ew at approx1mate1y 20...

1091

1092 QI: Oh, you know what? I'm sorry. Ido have another question. What other

1093 ﬁrearms did you ha yOur car that belonged to you?

1094 : ;

5 A Ul we haveum.ir

P

1097 Uh, I have a baton

1098 inside the car with me. 'Um, uh, I don't believe - (Billy) also - Sergeant

1099 McCoy also has, an-ut I don't believe uh - I don't believe he put that in

1100 the car today.. I think he put his SWAT gear in the car, but I don't think he put

1101 .~ ‘s-ythere 'cause we got two of them in the car. I've got mine and

1 102 C . we've got the one in the rack.

1104’ Ql: . v Did you use either one of those - have either one of those out during this

1105 _ingident?

1106 8, 4 oy

11070 A ~ " No, no, there was no time for getting rifles out or anything like that and - and

1108 - really, you know, given the situation, I mean it's not really a preferred weapon

1109 « to tackle a guy or engage a guy in a foot pursuit with. So I mean that was

1110 never - there was no time and that wasn't even a thought.

1111

1112 @ [s that your assigned unit or is that (Billy)'s or do you guys have...

1113

1114  A: We have a set - that's a Metro unit. Um, it's a black and white car uh, that has

1115 the city seal police on the - on the uh, driver's and right front passenger door.

1 116 Uh, it has a Metro emblem on the uh, uh, behind the rear window uh, on the
17 side. Um, it has no overhead lights, but it has uh, takedown lights and strobes

118 and whatnot around the car. Um, [ have a plain car that I'm assigned.

1119 However, it's down and we had a - because we have two openings right now

Bond OID - Tab 25




INTERVIEW WITH RONALD WHITT
Interviewer: Det. Rowe and Det. Smith
Case # P12024811

02-18-12/7:45 pm

- Page 26
1120 because of promotions, that black and white - I've been driving that black and
1121 white for like the last six weeks. Um, my cars got a lot.of miles on it.

1122 e .

1123 Ql: That's all the questions I have.

1124 s v
1125 Q: Um, that will conclude the interview at approximately 2040 hours. .,

1127

1129  transcription.

1128  This transcript hasﬁ?iewed the audio recérding submittedfaﬁé'it 1s an ,aééilfate
1130 Signed { ke @ Ay
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